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RADA MIEJSKA RYDZYNY 

Protokół Nr LIV/2023 

z LIV Sesja Rady w dniu 28 marca 2023 r. 
Obrady rozpoczęto 28 marca 2023r. o godz. 15:00, a zakończono o godz. 17.16 

tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 radnych, na 15 stanowiących ustawowy skład Rady Miejskiej Rydzyny. 

Obecni: 

1. Grażyna Dembicka 

2. Karol Dembicki 

3. Agnieszka Kasprowiak 

4. Emilia Kraśner 

5. Julian Kruczek 

6. Radosław Kulus 

7. Jan Nawrotkiewicz 

8. Marcin Otto 

9. Piotr Patek 

10. Marcin Pierzchała 

11. Marek Pietrzak 

12. Krystyna Rypińska 

13. Roman Skiba 

14. Leszek Skrobała 

 

1. Otwarcie obrad Sesji. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Dzień dobry Państwu. Witam bardzo serdecznie. Otwieram LIV sesję Rady Miejskiej. Skład Rady liczy 15 

radnych. W dniu dzisiejszym uczestniczy 15 radnych, co stanowi wymagane kworum, przy którym Rada 

Miejska może podejmować prawomocne uchwały. Witam serdecznie Radnych Rady Miejskiej. Witam 

Pana Burmistrza Kornela Malcherka wraz z współpracownikami, z Panią Patrycją Wdowiak. Witam 

serdecznie Pana Wiceburmistrza Łukasza Bartkowiaka. Jest również Pan Wojciech Antoniak - Skarbnik 

Miasta i Gminy Rydzyna. Witam serdecznie Pana Krzysztofa Pietrzaka Radcę Prawnego Urzędu Miasta 

i Gminy. Witam serdecznie Panią Ingę Kaminiarz Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej. Jest również z nami Pani Dyrektor Szkoły Podstawowej w Rydzynie Pani Sylwia Hauza. 

Witam serdecznie Panią Dyrektor Rydzyńskiego Ośrodka Kultury Panią Magdalenę Szymańską-

Pietrzak. Jest z nami Dyrektor Karol Olender Szkoły Podstawowej w Kaczkowie z siedzibą w Rojęczynie. 

Witamy serdecznie Pana Dyrektora Szkoły Podstawowej w Dąbczu Pana Wojciecha Jędrzejczaka. Jest z 

nami również Dyrektor Zamku SIM w Rydzynie Pan Zbigniew Szukalski. Szanowni Państwo, witam 

serdecznie Sołtysów, Pana Piotra Burdę Sołtysa wsi Nowa Wieś, Pana Andrzeja Klaka Sołtysa wsi 

Maruszewo. I jest również z nami Pan Wleklik Łukasz Sołtys wsi Dąbcze. Szanowni Państwo, witam 

serdecznie Łukasza Wojciechowskiego portal www.rydzyna24.pl. Dzisiejsza sesja jest bezpośrednio 



2 

 

transmitowana przez firmę pana Kornela Katarzyńskiego. Witam serdecznie. Witam serdecznie Pana 

Sławomira Zygnera z Rydzyńskiego Ośrodka Kultury. Mam nadzieję, że nikogo nie pominąłem. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Szanowni państwo wraz z zaproszeniem otrzymaliście porządek obrad i przedstawiam go w tej chwili. 

PORZĄDEK OBRAD: 

1. Otwarcie obrad Sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad LIII Sesji Rady. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie Burmistrza o jego pracach w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza związanych  

z wykonaniem uchwał Rady. 

6. Informacja Komendanta Gminnego Ochrony Przeciwpożarowej w Rydzynie o stanie 

zabezpieczenia przeciwpożarowego i przeciwpowodziowego w gminie z uwzględnieniem 

stanów wysokiego zagrożenia, z udziałem Komendanta Miejskiego Państwowej Straży 

Pożarnej w Lesznie. 

7. Informacja Asystenta Zespołu Dzielnicowych w Rydzynie o stanie bezpieczeństwa w gminie. 

8. Informacja o realizacji zadań pomocy społecznej w 2022 roku. 

9. Informacja o realizacji Gminnego Programu Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  w 2022 

roku oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w roku 2022. 

10. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) wyrażenia zgody na dokonanie darowizny na rzecz Powiatu Leszczyńskiego nieruchomości 

położonej na terenie gminy Rydzyna – druk nr 397, 
b) zmiany Uchwały Nr XLIX/355/2022 Rady Miejskiej Rydzyny z dnia 31 października 2022r. w 

sprawie przyjęcia programu polityki zdrowotnej w zakresie profilaktyki zakażeń wirusem 

brodawczaka ludzkiego (HPV) w Gminie Rydzyna na lata 2023-2025 – druk nr 398, 
c) nadania nazwy ulicy „Generała Tadeusza Kutrzeby” drodze wewnętrznej  położonej w obrębie 

miejscowości Dąbcze – druk nr 399, 
d) nadania nazwy ulicy „Ustronie” drodze wewnętrznej położonej w obrębie miejscowości 

Dąbcze – druk nr 400, 
e) wyrażenia zgody na oddanie w najem nieruchomości w trybie bezprzetargowym – druk nr 401, 
f) wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę nieruchomości w trybie bezprzetargowym – druk nr 

402, 
g) zmian w uchwale budżetowej Gminy Rydzyna na 2023 rok – druk nr 403, 
h) zmiany uchwały Nr LI/367/2022 Rady Miejskiej Rydzyny z dnia 20 grudnia 2022 roku w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Rydzyna na lata 2023-2038 – druk nr 404. 
11. Przyjęcie interpelacji radnych. 

12. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji. 

13. Zapytania i wolne głosy. 

14. Zakończenie obrad Sesji. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Punkt 6 będzie dopiero procedowany w późniejszym terminie. Komendant Damian Gorwa i Pan Kapitan 

Paweł Plewa będą troszeczkę później. Niestety obowiązki służbowe wstrzymały ich jeszcze w pracy, 

więc mam dostać informację kiedy będą, wtedy zrobimy przerwę techniczną i będziemy mogli wtedy 

ten punkt jakby przeprowadzić. Punkt 7 wycofujemy, skreślamy. Informacje Asystenta Zespołu 
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Dzielnicowych w Rydzynie o stanie bezpieczeństwa. I tutaj też absencja Pana Komendanta Policji Pana 

Maurycego. Pan Burmistrz tutaj dał informację, że jakaś sprawa zdrowotna, więc ten punkt będzie na 

kolejnej lub tam wybierzemy jakąś sesję, która będzie dogodna również do Pana Komendanta. Więc 

dzisiaj ten punkt jest skreślony z porządku obrad. Czy macie Państwo jakieś pytania, uwagi do tego 

porządku? Nie widzę. Więc przechodzimy do głosowania. Bardzo proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie 

przycisku. Dziękuję bardzo. Informuję, że dzisiejsza sesja będzie przeprowadzona według porządku, 

który przed chwileczką Państwo przegłosowali.  

Wyniki głosowania 

TAK: 15, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

TAK (15) 

Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Agnieszka Kasprowiak, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Radosław 

Kulus, Jan Nawrotkiewicz, Marcin Otto, Piotr Patek, Marcin Pierzchała, Marek Pietrzak, Krystyna 

Rypińska, Roman Skiba, Leszek Skrobała, Marcin Urbanowicz 

3. Przyjęcie protokołu z obrad LIII Sesji. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Punkt 3. Przyjęcie protokołu z LIII sesji. Jako Przewodniczący wie wnoszę do niego zastrzeżeń. Jest 

przygotowany. Jeżeli Państwo nie macie uwag, to proponuję po prostu go przyjąć bez odczytywania. 

Więc czy są jakieś pytania? Nie ma. Przechodzimy do głosowania. Bardzo proszę o podniesienie ręki i 

naciśnięcie przycisku. Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką Radę, że 15 radnych było za przyjęciem 

protokołu z LIII sesji Rady Miejskiej. Przechodzimy do sprawozdania z działalności w okresie 

międzysesyjnym Przewodniczącego Rady Miejskiej w Radzynie. 

Wyniki głosowania 

TAK: 15, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

TAK (15) 

Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Agnieszka Kasprowiak, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Radosław 

Kulus, Jan Nawrotkiewicz, Marcin Otto, Piotr Patek, Marcin Pierzchała, Marek Pietrzak, Krystyna 

Rypińska, Roman Skiba, Leszek Skrobała, Marcin Urbanowicz 

 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  
w okresie międzysesyjnym. 

Informację przedstawił Przewodniczący Rady Miejskiej Rydzyny pan Roman Skiba.  

Informacja w załączeniu protokołu. 

5. Sprawozdanie Burmistrza o jego pracach w okresie międzysesyjnym, 
zwłaszcza związanych z wykonaniem uchwał Rady. 

Sprawozdanie przedstawił Burmistrz Miasta i Gminy Rydzyna pan Kornel Malcherek. 
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Informacja w załączeniu protokołu. 
 
PKT. 7 – WYKREŚLONY Z OBRAD SESJI. 
 
 

8. Informacja o realizacji zadań pomocy społecznej w 2022 roku. 
 

Informacja została przygotowana przez Panią Ingę Kaminiarz – Dyrektor MGOPS w Rydzynie. 

Informacja została przyjeta przez Radę Miejską bez uwag i stanowi załącznik do protokołu. 

 
9. Informacja o realizacji Gminnego Programu Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych  w 2022 roku oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Narkomanii w roku 2022. 

 

Informacja została przygotowana przez Panią Ingę Kaminiarz – Dyrektor MGOPS w Rydzynie. 

Informacja została przyjeta przez Radę Miejską bez uwag i stanowi załącznik do protokołu. 

 

10. Podjęcie uchwał w sprawie: 
 

i) wyrażenia zgody na dokonanie darowizny na rzecz Powiatu Leszczyńskiego nieruchomości 
położonej na terenie gminy Rydzyna – druk nr 397. 

 
Projekt uchwały przedstawił Wiceburmistrz MiG pan Łukasz Bartkowiak, który powiedział, że Starosta 

Powiatu Leszczyńskiego zwrócił się do Burmistrza Miasta i Gminy Rydzyna z wnioskiem o nieodpłatne 

przekazanie na rzecz Powiatu Leszczyńskiego w trybie art. 13 ust. 2 ustawy o gospodarce 

nieruchomościami, nieruchomości będące własnością Gminy Rydzyna, ale stanowiących drogi 

powiatowe lub ich część. Nieruchomość opisaną w § 1 uchwały Gmina Rydzyna przekaże nieodpłatnie                                                

tj. w drodze darowizny na rzecz Powiatu Leszczyńskiego w związku z regulowaniem stanu prawnego 

gruntów stanowiących drogi powiatowe lub wchodzących w skład tych dróg. Przedmiotowa działka 

wchodzi w skład drogi powiatowej. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają jeszcze jakieś pytania odnośnie tego projektu uchwały. 

Pytań nie było. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Uchwała została podjęta 15 głosami za. Uchwała przyjmie 

numer LIV/393/2023. 
 

Wyniki głosowania 

TAK: 15, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

TAK (15) 

Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Agnieszka Kasprowiak, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Radosław 

Kulus, Jan Nawrotkiewicz, Marcin Otto, Piotr Patek, Marcin Pierzchała, Marek Pietrzak, Krystyna 

Rypińska, Roman Skiba, Leszek Skrobała, Marcin Urbanowicz 
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j) zmiany Uchwały Nr XLIX/355/2022 Rady Miejskiej Rydzyny z dnia 31 października 2022r.  
w sprawie przyjęcia programu polityki zdrowotnej w zakresie profilaktyki zakażeń wirusem 
brodawczaka ludzkiego (HPV) w Gminie Rydzyna na lata 2023-2025 – druk nr 398. 
 

Przewodniczący Rady pan Roman Skiba powiedziała, że temat był szczegołowo omawiany na Komisji 

wspólnej. Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają jeszcze jakieś pytania odnośnie tego projektu 

uchwały. Pytań nie było. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Uchwała została podjęta 15 głosami za. Uchwała przyjmie 

numer LIV/394/2023. 
 

Wyniki głosowania 

TAK: 15, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

TAK (15) 

Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Agnieszka Kasprowiak, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Radosław 

Kulus, Jan Nawrotkiewicz, Marcin Otto, Piotr Patek, Marcin Pierzchała, Marek Pietrzak, Krystyna 

Rypińska, Roman Skiba, Leszek Skrobała, Marcin Urbanowicz 
 

k) nadania nazwy ulicy „Generała Tadeusza Kutrzeby” drodze wewnętrznej  położonej  
w obrębie miejscowości Dąbcze – druk nr 399. 

 
Projekt uchwały przedstawił Wiceburmistrz MiG pan Łukasz Bartkowiak, który powiedział, że do 

Burmistrza Miasta i Gminy w Rydzynie wpłynął wniosek właściciela nieruchomości o nadanie nazwy 

ulicy dla drogi wewnętrznej położonej w miejscowości Dąbcze, oznaczonej numerami ewidencyjnymi 

491/3 i 492/5, w treści którego zaproponowano nazwę ulica Tadeusza Kutrzeby. Przedmiotowa droga 

została wydzielona z gruntów prywatnych pod ciąg komunikacyjny dla nowo wydzielonych działek pod 

zabudowę mieszkaniową.  Działki w/w stanowią własność prywatną i zgodnie z ustawą o drogach 

publicznych podjęcie przez Radę Miejską uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej 

wymaga uzyskania pisemnej zgody właścicieli terenów, na których jest ona zlokalizowana. Wniosek  

o nadanie nazwy ulicy został potwierdzony zgodą i podpisami wszystkich właścicieli działek. Nadanie 

nazwy ulicy, będącej przedmiotem niniejszej uchwały, wiąże się z potrzebą zapewnienia prawidłowej  

i czytelnej numeracji porządkowej nieruchomości położonych w jej sąsiedztwie. Ponadto, nadanie 

nazwy drodze ułatwi jej identyfikację w terenie.   

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają jeszcze jakieś pytania odnośnie tego projektu uchwały. 

Pytań nie było. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Uchwała została podjęta 15 głosami za. Uchwała przyjmie 

numer LIV/395/2023. 
 

Wyniki głosowania 

TAK: 15, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

TAK (15) 
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Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Agnieszka Kasprowiak, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Radosław 

Kulus, Jan Nawrotkiewicz, Marcin Otto, Piotr Patek, Marcin Pierzchała, Marek Pietrzak, Krystyna 

Rypińska, Roman Skiba, Leszek Skrobała, Marcin Urbanowicz 

l) nadania nazwy ulicy „Ustronie” drodze wewnętrznej położonej w obrębie miejscowości 
Dąbcze – druk nr 400. 

 
Projekt uchwały przedstawił Wiceburmistrz MiG pan Łukasz Bartkowiak, który powiedział, że do 

Burmistrza Miasta i Gminy w Rydzynie wpłynął wniosek właściciela nieruchomości o nadanie nazwy 

ulicy dla drogi wewnętrznej położonej w miejscowości Dąbcze, oznaczonej numerem ewidencyjnym 

31/100. Przedmiotowa droga została wydzielona z gruntów prywatnych pod ciąg komunikacyjny dla 

nowo wydzielonych działek pod zabudowę mieszkaniową.  Działki w/w stanowią własność prywatną  

i zgodnie z ustawą o drogach publicznych podjęcie przez Radę Miejską uchwały w sprawie nadania 

nazwy drodze wewnętrznej wymaga uzyskania pisemnej zgody właścicieli terenów, na których jest ona 

zlokalizowana. Wniosek o nadanie nazwy ulicy został potwierdzony zgodą i podpisami wszystkich 

właścicieli działek. Nadanie nazwy ulicy, będącej przedmiotem niniejszej uchwały, wiąże się z potrzebą 

zapewnienia prawidłowej i czytelnej numeracji porządkowej nieruchomości położonych w jej 

sąsiedztwie. Ponadto, nadanie nazwy drodze ułatwi jej identyfikację w terenie.   

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają jeszcze jakieś pytania odnośnie tego projektu uchwały. 

Pytań nie było. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Uchwała została podjęta 15 głosami za. Uchwała przyjmie 

numer LIV/396/2023. 
 

Wyniki głosowania 

TAK: 15, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

TAK (15) 

Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Agnieszka Kasprowiak, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Radosław 

Kulus, Jan Nawrotkiewicz, Marcin Otto, Piotr Patek, Marcin Pierzchała, Marek Pietrzak, Krystyna 

Rypińska, Roman Skiba, Leszek Skrobała, Marcin Urbanowicz 

m) wyrażenia zgody na oddanie w najem nieruchomości w trybie bezprzetargowym – druk nr 
401. 

 

Projekt uchwały przedstawił Wiceburmistrz MiG pan Łukasz Bartkowiak, który powiedział, że 4LAN 

Bogadnów, Karkos, Opara, Szumny, Wojciechowski Spółka Jawna (dawniej 4LAN Sp. z o.o. Sp.K) 

zwróciła się z wnioskiem do Burmistrza Miasta i Gminy Rydzyna o wynajęcie powierzchni dachu na 

budynku świetlicy wiejskiej w miejscowości Jabłonna 36, położonej na działce o numerze 

ewidencyjnym 128, stanowiącej własność Gminy Rydzyna. Zgodnie z przepisami ustawy o gospodarce 

nieruchomościami „Zawarcie umów użytkowania, najmu lub dzierżawy na czas oznaczony dłuższy niż 

3 lata lub na czas nieoznaczony następuje w drodze przetargu. Wojewoda albo odpowiednia rada lub 

sejmik mogą wyrazić zgodę na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia tych umów.” 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają jeszcze jakieś pytania odnośnie tego projektu uchwały. 

Pytań nie było. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
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W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Uchwała została podjęta 15 głosami za. Uchwała przyjmie 

numer LIV/397/2023. 
 

Wyniki głosowania 

TAK: 15, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

TAK (15) 

Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Agnieszka Kasprowiak, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Radosław 

Kulus, Jan Nawrotkiewicz, Marcin Otto, Piotr Patek, Marcin Pierzchała, Marek Pietrzak, Krystyna 

Rypińska, Roman Skiba, Leszek Skrobała, Marcin Urbanowicz 

n) wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę nieruchomości w trybie bezprzetargowym – druk 
nr 402. 

 

Projekt uchwały przedstawił Wiceburmistrz MiG pan Łukasz Bartkowiak, który powiedział, że 

dotychczasowy dzierżawca działki nr 207 obręb Dąbcze zwrócił się do Burmistrza Miasta i Gminy w 

Rydzynie z wnioskiem o kontynuację dzierżawy przedmiotowego gruntu, będącego własnością Gminy 

Rydzyna. Działka 207 stanowi grunt rolny oznaczony jako R IIIa. Zgodnie z przepisami ustawy  

o gospodarce nieruchomościami „Zawarcie umów użytkowania, najmu lub dzierżawy na czas 

oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony następuje w drodze przetargu. Wojewoda albo 

odpowiednia rada lub sejmik mogą wyrazić zgodę na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia tych umów.” 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają jeszcze jakieś pytania odnośnie tego projektu uchwały. 

Pytań nie było. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Uchwała została podjęta 15 głosami za. Uchwała przyjmie 

numer LIV/398/2023. 
 

Wyniki głosowania 

TAK: 15, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

TAK (15) 

Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Agnieszka Kasprowiak, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Radosław 

Kulus, Jan Nawrotkiewicz, Marcin Otto, Piotr Patek, Marcin Pierzchała, Marek Pietrzak, Krystyna 

Rypińska, Roman Skiba, Leszek Skrobała, Marcin Urbanowicz 

 
o) zmian w uchwale budżetowej Gminy Rydzyna na 2023 rok – druk nr 403. 

 
Projekt uchwały przedstawił Skarbnik MiG pan Wojciech Antoniak, który powiedział, że w projekcie 

niniejszej uchwały proponuje się zmiany po stronie dochodów i wydatków budżetowych. 

 W zakresie dochodów budżetowych proponuje się dokonanie zmian (ogółem zwiększanie 

dochodów o kwotę 245.419,04 zł zgodnie z załącznikiem Nr 1) m.in. z następujących tytułów: 
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 zmniejszenie dochodów (750-75011-2010) o kwotę 2.752,00 zł do kwoty 106.109,00 zł na 

podstawie pisma Wojewody o ostatecznych kwotach dotacji po przyjęciu ustawy budżetowej 

na rok 2023,  

 zwiększenie dochodów (756-75601-0350) o kwotę 46.254,67 zł do kwoty 96.254,67 zł z tytułu 

podatku opłacanego w formie karty podatkowej, 

 zwiększenie dochodów (756-75616-0500) o kwotę 155.000,00 zł do kwoty 1.100.000,00 zł  

z tytułu podatku od czynności cywilnoprawnych od osób fizycznych, 

 zwiększenie dochodów (758-75801-2920) o kwotę 29.095,00 zł do kwoty 11.319.289,00 zł na 

podstawie informacji przekazanych przez Ministra Finansów po przyjęciu ustawy budżetowej 

na rok 2023,  

 zwiększenie dochodów (852-85230-2030) o kwotę 17.321,37 zł z przeznaczeniem na realizację 

wieloletniego programu rządowego „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023, 

 zwiększenie dochodów (855-85502-2060) o kwotę 500,00 zł do kwoty 58.113,00 zł  

z przeznaczeniem na realizację ustawy o pomocy państwa w wychowaniu dzieci. 

 

 W zakresie wydatków budżetowych proponuje się dokonanie zmian (ogółem zwiększanie 

wydatków o kwotę 245.419,04 zł zgodnie z załącznikiem Nr 2) m.in. z następujących tytułów: 

 zwiększenie wydatków (010-01008-2830) o 20.038,67 zł  z przeznaczeniem na dotacje dla 

spółek wodnych (melioracyjnych) z Gminy Rydzyna,  

 zmniejszenie wydatków (750-75011) o kwotę 2.752,00 zł do kwoty 106.109,00 zł na podstawie 

pisma Wojewody o ostatecznych kwotach dotacji na 2023 r., 

 zwiększenie wydatków (754-75412-2820) o kwotę 8.049,00 zł z przeznaczeniem na dotację dla 

Ochotniczej Straży Pożarnej w Kaczkowie i Jabłonnej, 

 zwiększenie wydatków (801-80104-6050) o kwotę 100.000,00 zł na nowe zadanie pn.: 

„Przebudowa budynku Przedszkola Publicznego na ul. Pl. Dąbrowskiego w Rydzynie (prace 

projektowe)”, 

 zwiększenie wydatków (852-85230-3110) o kwotę 17.321,37 zł do kwoty 52.321,37 zł  

z przeznaczeniem na realizację wieloletniego programu rządowego „Posiłek w szkole  

i w domu” na lata 2019-2023, 

 zwiększenie wydatków (900-90001-6230) o kwotę 3.600,00 zł do kwoty 28.600,00 zł  

z przeznaczeniem na dotację na dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni ścieków, 

 zmniejszenie wydatków (900-90026-6230) o kwotę 1.500,00 zł do kwoty 23.500,00 zł  

z przeznaczeniem na dotację na dofinansowanie usuwania azbestu, 

 zwiększenie wydatków (900-90095-6050) o kwotę 100.000,00 zł do kwoty 1.000.000,00 zł z 

przeznaczeniem na zadanie inwestycyjne związane z rozbudową sieci wodociągowej  

i kanalizacyjnej w Gminie Rydzyna – inwestycje realizowane przez Gminę (zadanie ujęte w 

WPF). 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają jeszcze jakieś pytania odnośnie tego projektu uchwały. 

Pytań nie było. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Uchwała została podjęta 15 głosami za. Uchwała przyjmie 

numer LIV/399/2023. 
 

Wyniki głosowania 

TAK: 15, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

TAK (15) 
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Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Agnieszka Kasprowiak, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Radosław 

Kulus, Jan Nawrotkiewicz, Marcin Otto, Piotr Patek, Marcin Pierzchała, Marek Pietrzak, Krystyna 

Rypińska, Roman Skiba, Leszek Skrobała, Marcin Urbanowicz 

p) zmiany uchwały Nr LI/367/2022 Rady Miejskiej Rydzyny z dnia 20 grudnia 2022 roku  
w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Rydzyna na lata 2023-2038 – 
druk nr 404. 

 
Projekt uchwały przedstawił Skarbnik MiG pan Wojciech Antoniak, który powiedział, że planuje się 

wprowadzenie zmian w wykazie przedsięwzięć stanowiącego załącznik do Uchwały Nr LI/367/2022 

Rady Miejskiej Rydzyny z dnia 20 grudnia 2022 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

i Gminy Rydzyna na lata 2023 – 2038 ze zm. polegające na: 

 zwiększeniu o 100 tys. złotych nakładów do wysokości 200 tys. złotych w latach 2015-2023 na 

przedsięwzięcie pn.: „Rozbudowa sieci wodociągowej i kanalizacyjnej w Gminie Rydzyna - 

inwestycje realizowane przez Gminę - Poprawa warunków dostępności do sieci infrastruktury 

technicznej i poprawa jakości świadczenia usług komunalnych”, 

 wprowadzenie nowego przedsięwzięcia pn.: „Przebudowa placu zabaw - zagospodarowanie 

działek nr 323, 568 i 529/1 w Rydzynie na tereny o funkcji rekreacyjnej i kompozycyjnej – etap 

I”, gdzie w 2024 r. planuje się przeznaczyć na to zadanie kwotę 600 tys. złotych. Gmina będzie 

ubiegać się o dofinansowanie tego zadania ze środków PROW (UE). 

Zgodnie z art. 231. ust1. ustawy o finansach publicznych zmiana kwot wydatków na realizację 

przedsięwzięć może nastąpić w wyniku podjęcia uchwały organu stanowiącego jednostki samorządu 

terytorialnego, zmieniającej zakres wykonywania lub wstrzymującej wykonywanie przedsięwzięcia.  

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają jeszcze jakieś pytania odnośnie tego projektu uchwały. 

Pytań nie było. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Uchwała została podjęta 15 głosami za. Uchwała przyjmie 

numer LIV/400/2023. 
 

Wyniki głosowania 

TAK: 15, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

TAK (15) 

Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Agnieszka Kasprowiak, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Radosław 

Kulus, Jan Nawrotkiewicz, Marcin Otto, Piotr Patek, Marcin Pierzchała, Marek Pietrzak, Krystyna 

Rypińska, Roman Skiba, Leszek Skrobała, Marcin Urbanowicz 

PRZEWODNICZĄCY RADY OGŁOSIŁ 10 MINUTOWĄ PRZERWĘ. 

PO PRZERWIE … 

6. Informacja Komendanta Gminnego Ochrony Przeciwpożarowej  
w Rydzynie o stanie zabezpieczenia przeciwpożarowego  

i przeciwpowodziowego w gminie z uwzględnieniem stanów wysokiego 
zagrożenia, z udziałem Komendanta Miejskiego Państwowej Straży 

Pożarnej w Lesznie. 
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Na Sesję przybył Pan Damina Gorwa – Komendant gminny ochrony przeciwpożarowej wraz  

z Zastępcą Komendanta Państwowej Straży Pożarnej w Lesznie Panem Pawłem Plewą. 

W pierwszej kolejności informację przedstawił Pan Damina Gorwa – Komendant gminny ochrony 

przeciwpożarowej. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

Informację uzupełnił o sytuację w Powiecie Leszczyńskim pan kapitan Paweł Plewa - Zastępca 

Komendanta Państwowej Straży Pożarnej w Lesznie. 

Po przedstawionej informacji Panowie udzielili odpowiedzi na pytania zadane przez Radnych Rady 

Miejskiej Rydzyny do przedstawionej informacji. 

11. Przyjęcie interpelacji radnych. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Zakończyliśmy punkt 6 dzisiejszego porządku. Przychodzimy do punktu 11 - przyjęcie interpelacji 
radnych. Do dnia dzisiejszego wpłynęło pięć interpelacji. Pan Przewodniczący Leszek Skrobała 
przedstawi jedną, a cztery kolejne pan Wiceprzewodniczący Marcin Urbanowicz. 

(Wiceprzewodniczący Rady odczytali interpelacje. Interpelacje w załączeniu protokołu). 

 

12. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Przechodzimy do punktu 12 - Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji. Panie 
Burmistrzu, bardzo proszę.  

BURMISTRZ KORNEL MALCHEREK: 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na 
poprzedniej sesji zostały udzielone na piśmie. Dziękuję.  

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo, ogłaszam 5 minutową przerwę. Dziękuję bardzo. 

Po przerwie … 

13. Zapytania i wolne głosy. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Wznawiam obrady LIV sesji Rady Miejskiej po przerwie. Wszystkie punkty zostały zrealizowane 
oczywiście oprócz punktu 13 i 14 zakończenie obrad sesji. Szanowni Państwo, zanim przejdziemy do 
zapytań i wolnych głosów kilka nowości. Po pierwsze. Chciałbym, żebyście Państwo Radni zgłaszali się 
tak jak kiedyś powiedziałem do dyskusji poprzez tablet, żebym mógł wtedy udzielić głosu. Wtedy ładnie 
się wyświetla osoba, która zabiera głos. Jeśli chodzi o osoby spoza Rady, wtedy Pani Patrycja 
wprowadza jako gość i również jest cały czas jakby informacja kto przemawia lub po prostu jest ten 
czas wskazywany. Teraz druga informacja nowa. Szanowni Państwo, jak doskonale wiecie statut mówi 
o tym, że Przewodniczący Rady ma prawo do wyznaczenia czasu przemówienia i czynię to w tej chwili. 
Szanowni Państwo, nawiązując do poprzedniej Sesji, chciałbym, żeby Sesje szczególnie w tym punkcie 
odbywały się merytorycznie, że były wypowiedzi zwięzłe, żeby one prowadziły tak naprawdę do 
konsensusu, czyli do zapytania. Można oczywiście przedstawić cały szereg swoich argumentów, ale 
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chciałbym, żeby to tak jak tutaj w tej formie jest zapytania i wolne głosy, dobrze? I teraz Szanowni 
Państwo, jeżeli oczywiście przedstawię kilka informacji z paragrafu 39 statutu gminy. Punkt 1. 
Przewodniczący Rady czuwa nad sprawnym przebiegiem obrad, a zwłaszcza nad zwięzłością 
wystąpienia Radnych oraz innych osób uczestniczących w sesji. 2. Przewodniczący Rady może czynić 
Radnym uwagi dotyczące tematu, formy i czasu trwania ich wystąpień, a w szczególności  
w uzasadnionych przypadkach przywołać mówcę „do rzeczy”. Dlatego Państwo Radni, proponuję i co 
czynię, 5 minut wypowiedzi każdego Radnego i osoby również z zewnątrz. Sprawdziłem z Panią Patrycją 
średnią, więc średnia była między 5 a 7 minut. Myślę, że 5 minut wystarczy. Szanowni Państwo, więc 
zapraszam oczywiście do dyskusji. Otwieram dyskusję. Bardzo proszę o zgłaszanie się do dyskusji. 
Czekam na zgłoszenia. Dziękuję. Są dwa zgłoszenia. I teraz tak. Udzielam głosu. Pan Przewodniczący 
Komisji Rolnictwa Marcin OMo, bardzo proszę. I później zgłosił się Pan Piotr Patek. 

RADNY MARCIN OTTO: 

Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Wysoka Rado, Szanowni Goście chciałbym przedstawić 
sprawozdanie z posiedzenia Komisji Rolnictwa Rady Miejskiej Rydzyny, które odbyło się w dniu 16 marca 
2003 roku o godzinie 10:00 w sali Rydzyńskiego Ośrodka Kultury. Tematem wiodącym komisji było 
omówienie tematu związanego z organizacją ruchu na terenie Rynku w Rydzynie. Ze względu na 
ważność tematu, jak i również liczne dyskusje w tym zakresie, na posiedzenie Komisji oprócz jej 
członków zaproszono również wszystkich Radnych Rady Miejskiej Rydzyny. W posiedzeniu obok 
członków Komisji i części Radnych, którzy wzięli udział, był również Pan Burmistrz Miasta i Gminy 
Rydzyna Pan Kornel Malcherek, Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Rydzyna Pan Łukasz Bartkowiak, 
Inspektor do spraw Gospodarki Komunalnej w Urzędzie Miasta i Gminy Rydzyna Pan Wojciech 
Wolsztyniak, Zastępca Naczelnika Wydziału Ruchu Drogowego Komendy Miejskiej Policji w Lesznie 
nadkomisarz Zbigniew Krawczyk, Asystent Zespołu Dzielnicowych w Rydzynie aspirant sztabowy 
Maurycy Michalski. Po przeprowadzonej merytorycznej dyskusji, wysłuchaniu każdej ze stron, Komisja 
przyjęła do rekomendacji następujące wnioski. Zlikwidować na terenie rynku w Rydzynie tak zwaną 
strefę zamieszkani i wprowadzić ograniczoną prędkość do 30 km/h przy wjeździe na Rynek z każdej 
strony. Utrzymać i oznakować właściwymi znakami parkowanie na terenie Rynku w Rydzynie, wzdłuż 
obu pierzei oraz wzdłuż słupków. W przypadku terenu w strefie ochrony konserwatorskiej nie ma 
konieczności wyznaczenia linii poziomych na nawierzchni. W tym przypadku w rynku zakaz parkowania 
utrzymać wyłącznie wzdłuż pierzei Rynku po stronie Ratusza, tak jak to jest oznakowane na dzień 
dzisiejszy oraz wzdłuż pierzei, gdzie znajduje się sklep Jedynka i kwiaciarnia Niezapominajka. Dla 
wzmocnienia bezpieczeństwa pieszych, skierować pismo do Zarządu Dróg Powiatowych w Lesznie  
o rozważenie możliwości zamontowania wyniesionego przejścia dla pieszych od strony ulicy Wolności. 
Natomiast od strony ulicy Rzeczypospolitej progu zwalniającego. Ponad to ustalono również, że nie ma 
technicznej możliwości wprowadzenia na terenie Rynku tak zwanego ruchu okrężnego. Chciałbym może 
się odnieść do tego ostatniego punktu. Jeżeli chodzi o ten ruch okrężny. Mamy w tym momencie na 
dzień dzisiejszy zamontowany znak, który mówi o tym, że jest nakaz jazdy z prawej strony. Nie ma 
również też zakazu skrętu w lewo, co też nie zobowiązuje wszystkich do skręcania w lewo, wjeżdżając 
na Rynek w Rydzynie. Co do tego zniesienia strefy zamieszkania, ponieważ pani konserwator musiałaby 
nam wyrazić zgodę, której nam nie wyrazi na to, żebyśmy te linie poziome rysowali i wprowadzali wiele 
takiego chaosu, który na tym rynku był z tymi liniami, tym wszystkimi znakami, które by jeszcze musiały 
tam zaistnieć. Myślę, że Pan Komendant Zbigniew Krawczyk wytłumaczył nam wszystkim tym, co byli 
na Komisji, jak ta procedura by miała przebiegać. I myślę, że tutaj podjęliśmy taką i na tą chwilę słuszną 
decyzję, ponieważ nasi mieszkańcy płacą podatki w naszej gminie i chciałbym, żeby po prostu mieli też 
dogodność przyjazdu, jak i wyjazdu. I nie jest to kolidujące na dzień dzisiejszy. Po prostu jest ruch 
pojazdów i one wjeżdżają, wyjeżdżają. Zmieni się tylko po prostu zakazami postoju i zatrzymywania na 
tych trzech pierzejach i to będzie wszystko. Zniesiona strefa zamieszkania, bezpieczeństwo w celu 
chłodzenia wkoło Rynku normalnie po chodnikach i po przejściach dla pieszych, które myślę, że  
w niedługim czasie nastąpi to zmiana. Dziękuję bardzo za uwagę. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 
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Dziękuję bardzo. Piękny czas 4 min 17s, a jeszcze zebrałem Panu 40 sek. Niesamowite. Każdy z Radnych 
widzi. Tutaj udzielam głosu. Pan Radny Piotr Patek, bardzo proszę. Szanowni Państwo, ja oczywiście 
powiem, że to się dotyczy również i tutaj lewej strony po mojej ręce, czyli władzy wykonawczej. Więc 
bardzo proszę. I osób z zewnątrz, które by chciały ten głos zabrać. 

RADNY PIOTR PATEK: 

Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Szanowni Radni, Szanowni Państwo, muszę to powiedzieć. No 
niestety nie mogłem być na tej Komisji. Bardzo mi przykro, ale niestety. Ostatnie dni, nawał pracy i inne 
rzeczy. Mogę powiedzieć, że nie byłem na tej Komisji i miałem być na Komisji Mieszkaniowej. Też nie 
mogłem być. Na Branżowej swojej nie byłem wczoraj. Nie byłem na wspólnej. No niestety. Tak się 
ułożyło, że praktycznie dzisiaj tak się zanosiło, żebym na Sesji nawet nie był, ale jakoś się tam udało to 
zorganizować, że chciałem być na Sesji i tak się udało. To znaczy jeszcze jedno słowo tylko. To, co Pan 
Przewodniczący powiedział wracając do tego ruchu okrężnego. Ja uważam, że nie chcę, mówię, bo nie 
byłem, żeby dyskutować, ale ten ruch okrężny mógłby być i to by naprawdę też spowodowało to, żeby 
poprawiło bezpieczeństwo na pewno na Rynku. Ograniczenie, zniesienie strefy zamieszkania na pewno 
też, bo w strefie zamieszkania do 20 km/h wiadomo nikt tu nie przejeżdża przez Rynek z szybkością 20 
km/h. Zobaczymy, jak to będzie funkcjonować i od razu nie można wszystkiego krytykować, negować. 
Zobaczymy, jak to będzie funkcjonowało. Może akurat się sprawdzi. Nie mówię, że nie. Chciałbym, żeby 
to wszystko funkcjonowało i że było jak najbardziej bezpieczne. Dobrze. Teraz przechodzę do spraw 
związanych z interpelacjami, które złożyłem. Ale pierwsze zapytanie do Pana Burmistrza. Zgłosili się do 
mnie mieszkańcy Alei Sułkowskiego z zapytaniem, kiedy dostaną odpowiedź, bo złożyli do Pana 
Burmistrza petycję. Chyba zapytanie z tym samym co ja dzisiaj, w związku z budową kanalizacji 
sanitarnej. Kiedy te prace ruszą? Kazali jakby w mojej osobie. Przekazuję. Kiedy dostaną tą odpowiedź? 
Bo to już jakiś czas tam minął. Podobno więcej niż 30 dni, ale czekają i liczą na to, że Pan Burmistrz tą 
odpowiedź im udzieli. Chciałbym złożyć takie zapytania na temat interpelacji, które złożyłem ostatnio. 
Pierwsze interpretacja była związana z budynkiem na ulicy Stanisława Wyszyńskiego. Chodzi konkretnie 
o pogarszający się stan dachu na tym budynku. Tam są dwa budynki. Budynek nr 1 dostałem odpowiedź. 
Otrzymałem odpowiedź taką, że na razie nie są przewidziane tam na tym budynku prace związane  
z jakimkolwiek remontem. Ja tylko wspomnę. Ja nie będę się rozwodził nad tym, bo mało czasu. Ale już 
kiedyś te wspominałem na sesji, że te sprawy związane z remontem dachu to bardzo ważna sprawa. Bo 
my przesuwamy to w czasie i to nam nic nie daje. Bo jeżeli dach nadaje się do remontu i my go 
przesuwamy o rok, bo 2, to za chwilę przy ulewach deszczu, zaleje mieszkania i będziemy jak to się mówi, 
robić na gwałt. Ja zaproponowałem, żeby może tak zrobić, że z powodu, wiadomo zawsze na remonty 
brakuje pieniędzy, może zrobić na tej zasadzie. Powtórzę to. Też już o tym mówiłem, żeby po prostu co 
roku realizować, robić 1 dach. Jeden dach wybrać. Wiadomo, pierwsze roboty przebiegały na tych 
najgorszych i tak później po kolei, żeby tymi pracami się jak to się mówi, nie zasypać, bo jeden dach 
przesuwamy w czasie, drugi, trzeci i na te remonty nie mamy jakby pieniędzy na to, żeby sfinansować 
tyle tych robót, a tylko mówimy o dach. A są wiadomo inne prace też związane z tymi naszymi 
mieszkaniami. Następna sprawa. Nawierzchnia Rynku. Ja złożyłem interpelację w sprawie nawierzchni 
rynku. Otrzymałem odpowiedź tak jak zawsze, że wszystko monitorujemy. Wszystko jest dobrze pięknie. 
Nawet otrzymałem, że stan nawierzchni na rynku jest dobry. Proszę sobie wyjść zobaczyć jak to 
wygląda. Zapadnięta kostka, luźne te kostki. Już nie mówię o piachu. Mech porasta między kostkami. 
Przez to wszystko cały Rynek traci tak na tym wszystkim, bo widzimy, jak to wygląda. Bardzo nieładnie 
to wygląda i tak praktycznie mówiąc. Ta nawierzchnia jest w tym momencie do wymiany. Ja wiem, że 
to są duże nakłady finansowe, ale poprzedni wykonawca, na pewno ta robota nie została dobrze 
zrobiona. I ostatnia sprawa związana ze Zborem Ewangelickim. Ja już tu tyle razy o tym mówiłem, tyle 
razy interpelowałem w tej sprawie i powiem krótko. Widzimy jak ten obiekt wygląda. Składający cegły, 
z gzymsów. Elewacja budynku, proszę zobaczyć. Cegły można wyciągnąć z elewacji. Już nie mówię na 
wieży. Proszę spojrzeć do góry. Tam zwieńczony do góry jest krzyż, który się przegina. Zaraz może spać 
w każdej chwili. Naprawdę jest dużo spraw, które powodują, że w wokół tego budynku bardzo robi się 
sprawa niebezpieczna. A wiadomo, przychodzą tam nasi pracownicy i nie tylko, bo pracownicy i bardzo 
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niebezpiecznie w tym momencie jest. I chciałem tylko jeszcze dodać. Jeżeli chodzi, bo oczywiście zawsze 
to się wiąże. Ja mam taką prośbę.  

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Dwa zdania. Ja wiem, że to jest pierwszy raz, dlatego jeszcze te dwa zdania. Z każdą Sesją będzie coraz 

lepiej, więc dwa zdania. Bardzo proszę. Nie przerywam Panu. Dwa zdania. Bardzo proszę. 

RADNY PIOTR PATEK: 

Wracając do spraw finansowych, bo oczywiście podtrzymuję, że te prace, o których ja mówię, żeby 
uratować ten budynek nie ma zaplanowanych ani w UPF-ie, ani w budżecie. Ja już mówię, powtórzę to 
jeszcze raz. Na obiekcie wisi tablica przybita, przyczepiona, przykręcona tablica, że praca tam dachu  
i był ratowany ten budynek. Zostały pieniądze przydzielone z Fundacji Polsko-Niemieckiej. Ja do tej 
Fundacji zadzwoniłem. Ja już to mówiłem kiedyś na Sesji. Ja już tam dzwoniłem i rozmawiałem z Panem, 
który się tym zajmuje. I Pan powiedział do mnie tak. Pieniądze były, tylko za długo czekaliście tak. On 
mówi, że teraz mają okrojone te finanse i na takie duże inwestycje nie mają pieniędzy. Ja to mówiłem 
do Pana Wiceburmistrza, że dzwoniłem i przedstawiłem, bo zawsze Pan Wiceburmistrz mi odpowiadał. 
Ja się czuję do dzisiaj się trochę oszukany tak, bo mi cały czas mówi, że nie ma pieniędzy, nie ma skąd 
wziąć. A jak się okazuje pieniądze były. Tylko trzeba było się tam skontaktować, umówić i byśmy dostali 
dofinansowanie. Bardzo dziękuję. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Super. Dziękuję bardzo. I w tej chwili udzielam głosu Panu Radnemu Leszkowi Skrobała, bardzo proszę. 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY LESZEK SKROBAŁA: 

Mój głos to jest w sumie głos właścicieli przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie miejscowości 
Kaczkowo i Gminy Rydzyna. Chodzi o to, że z dniem 27 lutego została wprowadzona nowa stawka za 
wywóz nieczystości z tych przydomowych oczyszczalni ścieków. I stawka wynosi 250 zł neMo plus VAT za 
1 m3. Moje pytanie. Czym spowodowana jest aż tak drastyczna podwyżka? Bo naprawdę ludzie 
zainwestowali w te przydomowe oczyszczalnie ścieków grube pieniądze. Zachęcaliśmy do tego ze 
względu na to, że w miejscowości Kaczkowo, Rojęczyn czy Lasotki nie będzie nigdy pobudowana 
kanalizacja sanitarna. Bynajmniej na ten okres mamy taką wiedzę, że nie będzie budowana. Ludzie 
zainwestowali w to grube pieniądze. Daliśmy im dofinansowanie. A dzisiaj tutaj mówię. Z tego, co 
mówią, to przynajmniej jeden taki wywóz około 1 000 zł. Mówię, ta oczyszczalnia ścieków też jest 
pobudowana z pieniędzy podatników. Więc moje pytanie. Czy w jakiś sposób możemy im pomóc, żeby 
była naprawdę ta opłata niższa? No i przede wszystkim. Czym spowodowana jest ta opłata, że za 1 m3 
aż 250 zł przynajmniej neMo, czyli gdzieś około 300 zł za jeden kubik? Dziękuję. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo, czy ktoś jeszcze spoza Rady? Dobrze. Najpierw Pan Radny 
Powiatowy Tomasz Szulc, a później Pan Sołtys Piotr Burda, bardzo proszę. 

RADNY POWIATU LESZCZYŃSKIEGO TOMASZ SZULC: 

Panie Przewodniczący, Szanowni Radni, Panie Burmistrzu, ja dzisiaj jako głos rolników, bo tutaj część 
może wspólnego z rolnictwem ma coś do czynienia. Od 15 marca ruszyła kampania Agencji 
Restrukturyzacji Modernizacji Rolnictwa odnośnie dopłat. I naszych eko schematów i Polskiego 
Zielonego Ładu. No i tutaj jako Radny Powiatowy i Wiceprzewodniczący Komisji Rolnictwa na jutrzejszej 
komisji, czy pojutrze będziemy mieć sesję, ja też będę wnioskował i też będziemy składać pismo do 
Ministerstwa Rolnictwa. I tutaj w tej samej sprawie chciałem się zgłosić do Radnych i do Komisji 
Rolnictwa, do Pana Przewodniczącego, żeby też wystosować takie pismo do Pana Ministra, że po prostu 
jest niedopracowany ten eko schemat i te wszystkie procedury, które na nas, na rolników są nakładane, 
gdzie szkolenia odbywają się po 15 marca. Gdzie od 15 marca możemy składać wnioski. To jest w ogóle 
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no krótko mówiąc niedopracowane i paranoja, jaką my jako rolnicy musimy spełniać, żeby dostać te 
dopłaty. W rolnictwie sytuacja stała się w ostatnim roku spowodowana przez wojnę bardzo ciężka, bo 
najpierw te ceny nawozów, bo gaz, bo to poszły do góry. Dobrze. Teraz ceny nawozów spadły do takich 
normalnych. No to teraz spadły znowu ceny zboża o połowę. I mało tego. Jeszcze nie ma kto kupić. 
Spowodowane jest to znowu też tym, że pogłowie trzody chlewnej spadło nam o 2/3, także mamy 
najniższe pogłowie od czasów powojennych trzody chlewnej, gdzie te zboże, żeby gdzieś je skarmić, no 
to trzoda chlewna największy przerób zboża było. W tej chwili zalewa nas zboże jeszcze z Ukrainy. Wśród 
rolników naprawdę robi się ciężko finansowo. Bo nie dosyć, że mamy środki do produkcji, ci co kupili  
z jesieni i kupili drogie nawozy, teraz sprzedają zboże po taniej cenie, bo sytuacja jest na rynku jaka jest. 
I jeszcze mało tego. Dokładają nam teraz z tymi dopłatami. Uwarunkowania są bardzo niekorzystne. Ja 
tu wnioskuję o to, żeby jako Radny Powiatowy o złagodzenie. Najlepiej to by było to przesunąć o rok, tą 
całą kampanię, która jest, bo to dopiero się zaczęło i to co wiem, to rolnicy nie składa jeszcze wniosków 
o dopłaty, bo jeżeli są w tej formie, to ja wolę wcale nie składać jako rolnik. Bo wolę nie mieć tych kar  
i nie mieć tych pieniędzy, bo to jest tak, że dostanę 500 zł, ale jak coś źle zrobię, to zabiorą i za każdy 
błąd mój to jest tam 3%. Mało tego. Rzeczy, na które w rolnictwie niestety sezon zaczyna się od siewu 
od jesieni, a my tutaj w marcu ruszamy. Mamy teraz to, co z jesieni można by było jakieś tam te punkty 
nazbierać w tych eko schematach, no już nie możemy, no bo to już jest wykonane. No i tak, że tutaj, 
jeżeli każda gmina, każdy zacznie jakieś tam pisać pisma, no może ktoś tam zauważy u góry, że jest 
problem. Bo zawsze tak mówią, że jak się nikt nie odezwie, to znaczy, że nie ma problemu. Problem jest. 
Problem będzie jeszcze większy, także no my tutaj od dołu musimy zacząć informować. Ja byłem na 
spotkaniu z Panem Ministrem w Zamku. Rozmawiałem osobiście. No zapewniał, że to wszystko będzie 
dopracowane, ale widzimy jednak jak to się stało. Na kolanie napisane. Na szybkiego wprowadzone na 
ostatni dzień. Nieprzeprowadzone konkretne szkolenia. Nie ma w ogóle konkretnych zasad. Także jest 
w tym temacie duży problem w rolnictwie. Jeżeli tak będzie, no to ten rok ubiegły rok, jeszcze to, że za 
te zboże była cena dosyć żniwa przystępna, każdy jakoś tam pospinał i nie było tak źle, ale jeżeli teraz 
ta cena zboża spadnie, ceny nawozów zostały, już niżej nie spadną, a i tak mamy droższy nawóz niż na 
zachodzie Europy. Nie wiem czym to jest spowodowane. No ale taka jest sytuacja. Mój apel, żeby tutaj 
też wspólnie zadziałać, żeby jakąś interpelację tutaj jako Rada Gmina wystosowała i że Pan Minister się 
też o tym dowiedział. Drugi temat. Tutaj jako mieszkańca z prośbą do Rady. Czy jest możliwość tak jak 
w innych wioskach po kawałku ten nasz łącznik strefy przemysłowej z Kłodą. No proszę Państwa,  
w Kłodzie ten łącznik jest uczęszczany przez pracowników w bardzo dużym stopniu. No skraca to drogę. 
Odciąża też to skrzyżowanie na ulicy Kościuszki. Ci, którzy mieszkają w Kłodzie, czy mieszkają po stronie 
Kłody, gdzieś tam Czernina i w tą stronę jadą, skracają tą drogę, no bo tam muszą stać w korku, a tutaj 
przejadą. No, ale ta droga nasza polna po opadach deszczu jest rozjeżdżana. Problem jeszcze jest tego 
typu. Tutaj prośba do Panów, którzy równają, ale to trzeba by było zacząć najpierw od geodety. Bo to, 
co ja pamiętam i z geoportalu sprawdziłem, ta droga jest 6 m szeroka. Asfalt w Kłodzie powiem Państwu 
jest szeroki 6 m, a ta droga polna jest 10 m. Także tam by trzeba było wyznaczyć, bo nie ma sensu. 
Nawet jak równając i naprawiając tą drogę tym systemem, który jest do tej pory, to po co to naprawiać 
10 m? Można naprawić 4 m i zrobić to porządnie. 4 wystarczy, bo auta jadą albo do pracy, albo z pracy. 
A tam się nie muszą mijać. Jest ograniczenie 20 km/h. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Ja też bardzo proszę do rzeczy. Bo teraz już będę konsekwentny. 

RADNY POWIATU LESZCZYŃSKIEGO TOMASZ SZULC: 

Chodzi mi o to, żeby zacząć od strony strefy przemysłowej. Chociaż co roku po kawałku asfaltować to. 
Wiemy, że przed mostem jakieś tam 50 m jest woda do ciągnięta, bo tutaj jest ten temat tej wody, ale 
już ten odcinek pierwszy. Tym bardziej, że są dwie firmy, które no też płacą podatki, to niech też ich 
klienci przyjeżdżają. I byłaby tutaj dla gminy jakaś lepsza, ładniejsza wizytówka. No i też dla tych 
użytkowników. Byłoby już po kawałku robione. Będzie na pewno to wygodniej i tyle. Dziękuję. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 
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PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Dziękuję Panie Radny. Dziękuję serdecznie za głos. I teraz Sołtys Nowej Wsi Pan Piotr Burda, bardzo 
proszę. 

SOŁTYS NOWEJ WSI PIOTR BURDA: 

Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, myślałem, że ja tutaj Pan Radny mnie wręczy, ale nie wręczył 
mnie, bo w sprawie tej folii. Pan Burmistrz powiedział, że on na wszystko na piśmie odpowiedział. Ja 
żadnego pisma nie otrzymałem. A ostatnio jak mówiłem tutaj o folii, to myślę, że to jest zapisane i na 
to odpowiedź się jakaś należy. W imieniu rolników już po raz trzeci mówię. Co z tą folią? I teraz prosiłbym 
o odpowiedź w tych 5 minutach. Czy ta folia będzie zebrana, czy nie? Bo mamy już koniec marca. A to 
była tylko do końca marca możliwość zgłoszenia tego, chęci udziału gmin. W ubiegłym roku, żeśmy tego 
nie robili. Mieliśmy to robić systemem co 2 lata. Teraz mamy drugi rok i podejrzewam, że (...) Czy coś się 
zmieniło? Czy coś Pan tam wie? 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Za chwilkę będą odpowiedzi. Pan Burmistrz będzie zabierał głos. 

SOŁTYS NOWEJ WSI PIOTR BURDA: 

A jeśli chodzi o kwesTe powiedzmy tych 5 minut, to Panie Przewodniczący, ja bym tak proponował  
w ogóle zabrać wszystkim głos i będzie miał Pan spokój w ogóle, żeby ludzie nic nie mówili, nie 
rozmawiali. Wtedy będzie tutaj idealnie wszystko tak funkcjonować w zegarku. Dziękuję.  

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Dziękuję bardzo. Ja oczywiście się ustosunkuję. Szanowni Państwo, dokładnie na poprzedniej sesji Pan 
Sołtys i Pan Radny mówił o dobrych praktykach, więc ja również sobie sprawdziłem inne Sesje również. 
Również oczywiście dobre praktyki Sejmu się wybiera, prawda? I coś panu przeczytam. Myślę, że to jest 
bardzo ciekawa kwesTa. Regulamin Sejmu. Tam proszę Pana, Panie Sołtysie, to działa tak. Normalnie 
poseł może zabierać głos i ma dokładnie 10 minut. Drugie wystąpienie jest tylko 5 minutowe. I wszystko 
jest w regulaminie Sejmu. Więc to nie jest novum. Proszę tego nie odbierać emocjonalnie, osobiście. 
Absolutnie nie. Ja chcę, żeby po prostu tak sesja wyglądała merytorycznie, a nie po prostu rozchodziło 
się to. Można sobie mówić oczywiście, ale bardziej do rzeczy tak, krótko mówiąc. Zapytania i informacja 
Pana Burmistrza i tyle. Nic więcej. Ja nic nowego nie wymyśliłem. Bardzo proszę. Jeszcze Pan Skarbnik, 
bardzo proszę. 

RADNY RADY POWIATU LESZCZYŃSKIEGO WOJCIECH ANTONIAK: 

Ja też tylko korzystając z okazji. Wypowiem się może jako Radny Powiatowy. Kolego Radny Tomaszu, 
temat schematów tutaj akurat z Panem Sołtysem, żeśmy byli w ubiegłym roku chyba latem na 
spotkaniu. Tutaj już kiedyś była Pani Wiceminister Rolnictwa z Radną Wojewódzką Zofią Szalczyk i też 
grono rolników było zaproszonych. Ona na te tematy mówiłaś już wówczas, że temat był znany już 
praktycznie od wiosny. I ja powiem tak. No szkoda, że środowiska rolnicze. Ja akurat nie jestem 
rolnikiem, także nie jestem w tych gremiach. No teraz się budzą jak trzeba składać te wnioski. Ten temat 
już był od początku mówiony, że dopłaty będą mniejsze. Są schematy i pół roku nic. Bym powiedział, 
jestem zdziwiony, że te środowiska rolnicze te pół roku trochę zmarnowały. Ja wiem, że teraz trzeba 
składać, a wszyscy czekali do końca i teraz się okazało, że zamiast 180 euro, jest nie wiem czy 113, czy 
130. Ja sobie zdaję sprawę, że sytuacja w rolnictwie jest absolutnie dramatyczna. To, co żeśmy mówili. 
Także ja powiem. Dzisiaj apel, a tak jak mówię. Temat jest znany. Bym powiedział co najmniej tutaj od 
lata, żeśmy dyskutowali na spotkaniach o tym. Ja nie ukrywam, że byłem nawet zdziwiony, że taka cisza 
była tutaj w tym temacie, a teraz powiem szczerze, myślałem, że to Minister Rolnictwa to tak wyjaśnił, 
że rolnicy nie mają z tym problemu. A teraz się okazuje od Kolegi, że jest ten problem. Ale tak jak 
powiedziałem. Sytuacja jest znana co najmniej od pół roku. My żeśmy to też mówię, Radni Powiatowi 
tam pamiętam te tematy żeśmy na tym spotkaniu omawiali. Mówię. No sytuacja faktycznie jest trudna. 
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Także ja jestem za tym, że taki apel jak będzie, to myślę, że warto to na pewno gdzieś tam przyjąć. Ale 
to już mówię. To nie jest temat dla nas akurat nowy. No dziękuję. Dziękuję bardzo. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Panie Burmistrzu, bo nie mogłem znaleźć tak szybciutko. Szanowni Państwo, absolutnie proszę tego nie 
odbierać dosłownie. Ja tylko przeczytam regulamin Sejmu. Punkt 1. Przemówienia posłów i dyskusje nie 
mogą trwać dłużej niż 10 minut. Z wyjątkiem wystąpień klubowych, które nie mogą przekroczyć 20 
minut. Marszałek Sejmu po porozumieniu z Konwentem Seniorów może ustalić inny czas i przestawić do 
zatwierdzenia Sejmu. Punkt 2. W debacie nad daną sprawą poseł może zabierać głos tylko 2 razy. 
Powtórne przemówienie posła w tej samej sprawie nie może trwać dłużej niż 5 minut. Punkt 3.  
O przedłużeniu czasu przemówienia lub udzieleniu posłowi głosu dodatkowo decyduje Marszałek. 
Dlaczego przytaczam regulamin Sejmu? Bo Szanowni Państwo, dokładnie tak samo wygląda u nas na 
dole tak. Przewodniczący Rady ma do tego prawo, jeżeli ktoś nie potrafi do końca jakby no tych słów 
gdzieś jakby sformalizować, gdzieś się rozwija za bardzo. Możemy oczywiście dwie godziny nawet 
dyskutować, ale Szanowni Państwo, ja jestem od tego, żebyście Państwo siedzieli tutaj i mogli, każdy 
ma prawo oczywiście do zabrania głosu, ale w jakiejś formie, prawda? I to jest tylko i wyłącznie moja 
jakby tutaj prośba. Oczywiście mogę przedłużyć. No, ale jeżeli będą to merytoryczne wystąpienia. A nie 
gdzieś tam debatowanie sobie, gdzie można zupełnie w innych okolicznościach o tym mówić. Dziękuję 
bardzo Panie Burmistrzu. Oddaję głos. 

BURMISTRZ KORNEL MALCHEREK: 

Dziękuję bardzo. Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, też muszę się trzymać tych  
5 minut, więc stoper.  

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Panie Burmistrzu, przepraszam. Oczywiście Szanowni Państwo, jeszcze raz powtarzam. 5 minut to jest 
standardowy czas. Wszystko zależy od czasu, od merytoryki. Szanowni Państwo, ja biorę to na siebie. 
Jestem Przewodniczącym i mam do tego prawo przedłużać albo po prostu trzymać się tego terminu. 
Dziękuję bardzo. 

BURMISTRZ KORNEL MALCHEREK: 

Zapytanie Pana Radnego Piotra Patka. Panie Radny, dziękuję za głos w dyskusji. Powiem tak. 
Wielokrotnie odpowiadałem na pytania Pana Radnego. Nic więcej nie mam do powiedzenia  
i w niektórych kwesTach mam inne zdanie. A jeżeli chodzi o mieszkańców ulicy Sułkowskiego, pismo już 
jest przygotowane w realizacji i na pewno wpłynęło pismo. Na pewno mieszkańcy dostaną odpowiedź 
na piśmie. Jeżeli chodzi o Pana Radnego Leszka Skrobałę. Panie Radny, powiem tak. Nie wiem czym to 
jest spowodowane. Czy to podniósł Zakład Usług Wodnych, czy sam przewoźnik. No jak widzimy, 
wszystko idzie w górę. Prąd, gaz, nawóz, paliwo. 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY LESZEK SKROBAŁA: 

Panie Burmistrzu, Zakład.  

BURMISTRZ KORNEL MALCHEREK: 

No to ja poproszę Pana Kierownika, czy Pana Prezesa o wyjaśnienie tego tematu. Interpelacje  
i zapytania Pana Radnego Powiatowego Tomasza Szulca. Pierwsze zostało skierowane do Pana 
Przewodniczącego Komisji Rolnictwa. Ja nie widzę przeciwwskazań tak. Takie pismo można napisać, jak 
tutaj Rada Powiatu Leszczyńskiego. Podpisuje się pod tym Komisja Rolnictwa. Jak najbardziej tutaj mam 
nadzieję, że tutaj Komisja również takie pismo wystosuje. Powiem tak. Strefa przemysłowa z tą drogą 
w pierwszej kolejności będziemy, jak oczywiście dobrze pójdzie, jak dostaniemy dofinansowanie, dach 
na świetlicy i później kolejny wniosek jest złożony na Zapłocie, ale powiem. Nie mówimy nie Panie Radny. 
Nie wiem, może coś z funduszu sołeckiego na nowy rok będziemy dzielić. Wrzesień, październik, nowy 
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fundusz jak najbardziej. Ja tu również nie widzę przeciwwskazań. Jeżeli chodzi o zapytanie Pana Sołtysa. 
Panie Sołtysie, nie dostał Pan na piśmie, ponieważ to są zapytania i wolne głosy. To nie było złożone jako 
interpelacja. No tutaj ten temat był dyskutowany. Tak mogę powiedzieć kolokwialnie, wałkowany na 
spotkaniu z Sołtysami. I powiedzieliśmy, żebyście tutaj wyznaczyli miejsce, bo my swojego placu do 
składowania folii nie mamy. Dziękuję bardzo. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Dziękuję bardzo za wypowiedzi. Najpierw Pan Radny Tomasz Szulc, proszę bardzo, a później Pan Sołtys. 
Tu do tego mikrofonu można, będzie szybciej. 

RADNY POWIATU LESZCZYŃSKIEGO TOMASZ SZULC: 

Ja tylko tu odpowiadając, co Pan Skarbnik na moją tutaj wypowiedź. Chciałem tylko skomentować to 
tym, że wytyczne ostateczne odnośnie tych całych eko schematów i dopłat, wyszły 15 marca, żebyście 
Państwo mieli świadomość tego, że jako rolnik tutaj nie czepiam się, bo to było wiadome i ja to też 
wiedziałem. Tylko, że żadne szkolenia, informacja dla rolników. Pan jako Radny uczestniczył w jakimś 
tam spotkaniu z Ministrem, czy z jakąś Panią Minister, ale ja jako rolnik, dopiero teraz są szkolenia, na 
których ludzie prowadzący szkolenia sami nie wiedzą, jak to robić. Tu jest największy problem, że ja idę 
do Agencji, pytam się, a oni nie wiedzą. No bo na dzisiaj to co tydzień są nowe wytyczne, czyli zmieniają. 
No to jak tak może to funkcjonować? Dziękuję. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Super. Dziękuję bardzo i bardzo proszę, Pan Sołtys. 

SOŁTYS NOWEJ WSI PIOTR BURDA: 

Szanowni Państwo, Panie Burmistrzu, jak Pan dobrze wie, jestem na wszystkich Sesjach. Jestem też na 
spotkaniach Sołtysów. Pierwsze słyszę, że problem z wagą. Ja nawet tutaj chcę Moi Państwo, 
przypomnieć. Sam proponowałem, że mogę udostępnić bezpłatnie moją wagę już 2 lata temu. Także to 
zawsze było wiadome, że jest dostępne. Także tu nie było w tym żadnego problemu. I pierwsze słyszę, 
że problem tylko jest przez to, że wagę nie było. No to już jest całkiem kuriozum i abstrakcja. I w ogóle 
to szkoda słów na to. Teraz tutaj, jeśli chodzi o te szkolenia, co Pan Radny powiedział. Ja też powiem ze 
swojego doświadczenia, bo chciałem swoim rolnikom pomóc, bo w innych gminach oczywiście są 
szkolenia. Agencja robi szkolenie. Okazało się, że dzwonię do Agencji. Agencja powiedziała, że nie zrobi. 
Skierowała mnie tutaj do Rydzyny do takiej Pani. A tam konia z rzędem, żeby się dodzwonić. Także ja 
myślę, że jeszcze jest czas takie szkolenie zrobić. Sala w Nowej Wsi jest bardzo duża. Tam gdzieś 250 
osób można powiedzieć, może nawet więcej się pomieści jako tak siedzących i można było takie 
szkolenie jeszcze przeprowadzić, bo te wnioski wypisujemy do 15 maja. Także jeszcze mamy czas. To nie 
jest, że trzeba czekać do samego końca. Ale nie wiem, czy na terenie Gminy Rydzyna takie szkolenie się 
odbędzie, czy się odbyło. Raczej się nie odbyło, bo nic nie wiem. A jeśli nie, to można by było zrobić takie 
szkolenie powiedzmy na sali w Nowej Wsi dla całej gminy. Także jest takie coś do zrobienia. Tylko po 
prostu ja się nie mogę dodzwonić do tej Pani Gminnej ODR-u. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Super. Dziękuję serdecznie. Panie Burmistrzu, bardzo proszę.  

BURMISTRZ KORNEL MALCHEREK: 

Chciałbym skorzystać z okazji, bo jak widzimy Święta Wielkanocne zbliżają się wielkimi krokami.  
W imieniu swoim, moich współpracowników, pracowników Urzędu Miasta i Gminy dla wszystkich 
Radnych, Sołtysów, mieszkańców Gminy Rydzyna, złożyć najserdeczniejsze życzenia. Moi Drodzy, dużo 
zdrowia, spokoju, odpoczynku, nabierania siły i jak najmniej problemów. Bo jak widzimy tych 
problemów mamy coraz więcej. Dziękuję bardzo. 
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PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo, więc jak Pan Burmistrz, to ja również w imieniu Radnych chciałbym 
również złożyć wszystkim mieszkańcom Gminy Rydzyna, oczywiście nie tylko, również mieszkańcom, 
którzy oglądają nas w tej chwili. Wszystkiego dobrego z okazji nadchodzących Świąt Wielkanocnych. 
Tak jak Pan Burmistrz powiedział, spokoju, ciszy, wytchnienia i ładowania akumulator na kolejne 
miesiące. Dziękuję serdecznie. 

14.  Zakończenie obrad Sesji. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Szanowni Państwo, wobec wyczerpania porządku obrad zamykam LIV Sesję Rady Miejskiej. Dziękuję 
serdecznie. 

 

                                                                                                                                           Przewodniczący 
                                                                                                                                    Rada Miejska Rydzyny  

 

                                                                                                                                             Roman Skiba 

Przygotował(a): Patrycja Wdowiak

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 
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